

## Official launch of the UNESCO Forum



The COVID-19 crisis has had a major impact on societies, challenging what we thought were fundamental truths. Given that the pandemic is ongoing, and no one knows how it will end, it is all the more urgent that we take time to think. Indeed, these events have revealed the world in a new light, underlining the need for us to reflect on the future. That is what UNESCO, as a laboratory of ideas, intends to do.

**This week, UNESCO, is launching a series of online forums entitled “Imagining the world to come” to give voice to all those who will kick-start our reflections. The first forum features women, whose views have not been sufficiently heard during this crisis.**

The first six inspiring women featured in the UNESCO forum are: **Katharine Hayhoe (Canada)**, Climate Scientist, Director of the Texas Tech University Climate Science Center, Professor of Political Science and UN Champion of the Earth, **Fadia Kiwan (Lebanon)**, Professor of Political Science, Director General of the Arab Women Organization, Member of the Scientific Advisory Committee of the UNESCO-MOST Programme, **Sara Purca (Peru)**, Researcher at the Peruvian Sea Institute, winner of Peru’s National L’Oréal-UNESCO For Women in Science (2017) Prize, **N’Dri Assie-Lumumba (Côte d’Ivoire)**, Professor at the Africana Studies and Research Center, Cornell University, Chairperson of the Scientific Advisory Committee of the UNESCO-MOST Programme, **Sakiko Fukuda-Parr (Japan)**, Professor of International Affairs, Director of the Oslo University Independent Panel on Global Governance for Health, and **Márcia Barbosa (Brazil)**, Physicist, Director of the Brazilian Academy of Sciences, laureate of L’Oréal-UNESCO Awards for Women in Science (2013).

**New contributions from women and men working in a wide range of disciplines around the world will be added to the platform in the coming weeks and months.** These forums will inform UNESCO's strategic reflections – making sure that tomorrow's programmes meet the needs of our changing world. UNESCO also hopes that the series will inspire national policy-makers and make a positive contribution to global governance.

**Do not hesitate to support the promotion of this online forum by visiting the dedicated website and sharing it on your social networks.**

## UNESCO Forum “Imagining the World to Come” Available in three languages

### In English

- **Web site:** <https://en.unesco.org/forum>
- **Youtube:** <https://www.youtube.com/playlist?list=PLWuYED1WVJINVKRjrl8hrpiTO0TqdbbNi>
- Facebook: <https://www.facebook.com/unesco/>
- Twitter: <https://twitter.com/UNESCO>
- Instagram: <https://www.instagram.com/unesco/>

### In Spanish

- **Sitio Web :** <https://on.unesco.org/esForum>
- **Youtube :** [https://www.youtube.com/playlist?list=PLWuYED1WVJIMBYbiHt6VF-8zL77sok\\_4M](https://www.youtube.com/playlist?list=PLWuYED1WVJIMBYbiHt6VF-8zL77sok_4M)
- Facebook : <https://www.facebook.com/UNESCOes/>
- Twitter : [https://twitter.com/UNESCO\\_es](https://twitter.com/UNESCO_es)
- Instagram : [https://www.instagram.com/unesco\\_es/](https://www.instagram.com/unesco_es/)

### In French

- **Site Internet :** <https://on.unesco.org/frFORUM>
- **Youtube** <https://www.youtube.com/playlist?list=PLWuYED1WVJINnzCV9vmXY4WMk1I3W-TMo>
- Facebook <https://www.facebook.com/UNESCOfr>
- Twitter : [https://twitter.com/unesco\\_fr](https://twitter.com/unesco_fr)
- Instagram : [https://www.instagram.com/unesco\\_fr/](https://www.instagram.com/unesco_fr/)

[#UnescoForum](#) [#TheWorldToCome](#) [#ForumDeLUnesco](#) [#LeMondeAVenir](#)  
[#LaVoixDesFemmes](#) [#WomensVoices](#)

## Lancement officiel du Forum UNESCO



La crise pandémique du COVID-19 ébranle les sociétés ; elle bouscule aussi les évidences. Alors même que la pandémie est encore en cours, et que nul ne sait comment elle se terminera, il est urgent de prendre le temps de penser. Cette pandémie réaffirme surtout la nécessité de penser le monde dont elle est un révélateur. C'est à cela que l'UNESCO, en tant que laboratoire mondial des idées, contribue.

**Fidèle à sa fonction de forum intellectuel, l'UNESCO lance cette semaine le Forum en ligne « Imaginer le monde à venir » pour donner la parole à celles et ceux qui remettent notre pensée en mouvement. Une parole d'abord offerte à des femmes dont la voix n'a pas raisonné assez fort durant cette crise.**

Les six premières femmes inspirantes à s'exprimer dans le cadre du Forum UNESCO sont : **Katherine Hayhoe (Canada)**, climatologue, Directrice du Centre de la science du climat de l'Université Texas Tech, Professeure de science politique et Championne de la Terre (ONU), **Fadia Kiwan (Liban)**, Professeure de science politique, Directrice de l'Organisation de la femme arabe, membre du Comité consultatif scientifique du Programme de l'UNESCO pour la Gestion des transformations sociales (MOST) ; **Sara Purca (Pérou)**, chercheuse à l'Institut péruvien de la mer, et lauréate du Prix national du Pérou L'Oréal-UNESCO « *Por las Mujeres en la Ciencia* » 2017 ; **N'Dri Assie-Lumumba (Côte d'Ivoire)**, Professeure aux *Africana Studies and Research Center*, de l'Université Cornell, Présidente du Comité consultatif scientifique du programme UNESCO-MOST ; **Sakiko Fukuda-Parr (Japon)**, Professeure de relations internationales, Directrice du groupe indépendant sur la gouvernance mondiale pour la santé de l'Université

d'Oslo, et **Márcia Barbosa (Brésil)**, physicienne, Directrice de l'Académie des sciences du Brésil, lauréate 2013 du *Prix L'Oréal-UNESCO pour les femmes et la science*.

**D'autres contributions de femmes et d'hommes œuvrant dans une grande variété de disciplines partout dans le monde alimenteront le site Internet au fil des semaines et mois à venir.**

Cette série de réflexions irriguera la stratégie de l'Organisation – afin que, demain, ses programmes soient à la hauteur des exigences du monde qui émerge. L'UNESCO exprime aussi l'espoir que cette initiative inspirera les décideurs politiques nationaux et apportera une contribution positive à la gouvernance mondiale.

**N'hésitez pas à contribuer à faire rayonner ce forum en ligne en soutenant la promotion du site Internet dédié et en partageant sur vos réseaux sociaux.**

## Forum UNESCO « Imaginer le monde à venir » Disponible en trois langues

### En français

- **Site Internet** : <https://on.unesco.org/frFORUM>
- **Youtube** : <https://www.youtube.com/playlist?list=PLWuYED1WVJINnzCV9vmXY4WMk1I3W-TMo>
- **Facebook** : <https://www.facebook.com/UNESCOfr>
- **Twitter** : [https://twitter.com/unesco\\_fr](https://twitter.com/unesco_fr)
- **Instagram** : [https://www.instagram.com/unesco\\_fr/](https://www.instagram.com/unesco_fr/)

### En anglais

- **Web site** : <https://en.unesco.org/forum>
- **Youtube** : <https://www.youtube.com/playlist?list=PLWuYED1WVJINVKJrl8hrpiTO0TqbdbNi>
- **Facebook**: <https://www.facebook.com/unesco/>
- **Twitter**: <https://twitter.com/UNESCO>
- **Instagram**: <https://www.instagram.com/unesco/>

### En espagnol

- **Sitio Web** : <https://on.unesco.org/esForum>
- **Youtube** : [https://www.youtube.com/playlist?list=PLWuYED1WVJIMBYbiHt6VF-8zL77sok\\_4M](https://www.youtube.com/playlist?list=PLWuYED1WVJIMBYbiHt6VF-8zL77sok_4M)
- **Facebook** : <https://www.facebook.com/UNESCOes/>
- **Twitter** : [https://twitter.com/UNESCO\\_es](https://twitter.com/UNESCO_es)
- **Instagram** : [https://www.instagram.com/unesco\\_es/](https://www.instagram.com/unesco_es/)

[#UnescoForum](#) [#LeMondeAVenir](#) [#TheWorldToCome](#) [#ForumDeLUnesco](#)  
[#LaVoixDesFemmes](#) [#WomensVoices](#)